
Mødet blev afholdt på Store Magleby Skole i
personalerummet onsdag den 25. oktober kl.
17.00-19.00

Mødedeltagere:
Forældrerepræsentanter:
Erwin Lansing, Jacob Bøgemose, Tine Vitved,
Charlotte Tranberg, Charlotte Saabye, Camilla
Mikkelsen Suhr og Sylvia Mark Andreasen

Medarbejderrepræsentanter:
Henriette Thorius og Dennis Friis Skram

Elevrepræsentanter:
Alfred 8.c, formand og Aviaja 7.c, næstformand

Repræsentant fra Kommunalbestyrelsen:
Annette Nyvang

Repræsentanter fra ledelsen:
Jens Charpentier og Steen Nielsen

Referat:

Afbud fra: Henriette Thorius, Charlotte S og
Jacob Bøgemose

1. Godkendelse af dagsordenen
Valg af ordstyrer

Dagsorden godkendt
Erwin ordstyrer

2. Meddelelser fra

Formanden De tre SB-formænd har haft indlæg i Dragør Nyt.

Skolen og SFO ● Skolens handleplan rettet mod kriser
gennemgås og justeres om fornødent

● Cykelstativer og ny skolegård
● Udskiftning af vinduer og renovering af

facade i den gamle skolebygning
● Lokalet i Hollænderhallen er taget i brug

igen
● Arbejde med tildelingsmodel for skolerne

og Dragør modellen
● God og aktiv motionsdag.
● Der er snart karaktergivning i 8. og 9.
● Og i forlængelse med karaktergivningen

parathedsvurderes alle elever i 8. og 9.
Det er sidste år med nuværende
vurderinger, men vi kender endnu ikke
den nye måde at gøre det på.



● Der er karrieremesse på skolen den 1/11
for alle 8., 9. og 10. klasser i kommunen

● Danmarksturne med Dansk Ungdoms
Fællesråd, der laver workshop for 8.a om
globale og internationale spørgsmål.

● I forbindelse med uddannelsesvejleder
Helles sygdom har vi fået tilknyttes David,
som er her hver tirsdag

● Undervisningsmiljøundersøgelsen er tre
år gammel, så på næste elevrådsmøde
søges repræsentanter, der skal medvirke i
den nye undersøgelse

● Vi er i gang med at udarbejde rettelser på
hjemmesiden efter skolebestyrelsens
oplæg, gennemføres i bidder

Medarbejderne Der er glæde over de nye vinduer på Tulipanen.
På Kirkevej var der ture og råhygge i
efterårsferien. Desuden besøg på Nords SFO.
Der er begyndt to medhjælpere og to pædagoger
på de to matrikler.

Eleverne Standen i uge 39 gik rigtigt fint med mange
besøgende, der skulle affaldssortere med
præmiemulighed. Der er elevrådmøde på
torsdag.

Udvalg
- Trafikudvalget Intet nyt.

- Kontaktforældreudvalget
(Forældreindragelse)

Møde næste onsdag den 1/11, og det er primært
et orienteringsmøde. Dagsordenen:

- Orientering om SBs arbejde
- Orientering fra skolen. Herunder

kommunikationen mellem skole og hjem
med eksempler.

- Smart deviceprincip
- Spørgsmål (et er modtaget)

SB drøftede forskellige tiltag under punktet
kommunikation, som kan tilpasse og rammesætte
kommunikationen mellem skole og hjem.
Herunder blev regulering af
Aulakommunikationen drøftet. De 10 gode råd til
kommunikationen skal justeres. Måske kunne
tonen i kommnikationen være det første, som vi
forsøger at forandre, men forventningerne til det,
skolen kan er også for høje. Skolen kan kke løse



alle børn/elevernes problemer, fordi disse kan
have udspring i helt andre forhold end skolen,
hvilket også er noget, der skal afstemmes. Jens
viser eksempler på kommunikation på mødet. SB
kommenterer Jens slides inden mandag.

Kommunalbestyrelsen Annette fortalte, at der er frigivet penge til lokaler
på Dragør og toiletter på Nord. Der er
sammenarbejde med KP, tilbud til pædagog- og
lærerstuderende om at stille faciliteter til rådighed
under opgaveskrivning. Der er nye positive
meldinger om indeværende års budgetforbrug,
men det virker underligt, at der er så store
forskelle inden for kort tid.

3. Spørgsmål til meddelelsespunkter Ingen

4. Afrapportering af princip 18 om
udeaflevering

Bilag: Princip 18

Fremstilling af punktet:
Overordnet virker det til, at alle forældre kender til
princippet.
Der er også en stor overvægt af forældre der
efterlever dette.
En del forældre, særligt på 1. og 2. årgang, følger
deres børn ind inden kl 7.50, hvilket er i
overensstemmelse med princippet.

Der er dog forældre der følger børn ind efter 7.50.
De forældre der går ind efter 7.50, er overvejende
imødekommende overfor at finde en løsning. De
tager mod vejledning ift. til hurtig aflevering, og
udviser tillid til skolens erfaring med hvad der er
hjælpsomt. Ligeledes ser de, at lærerne er i
klasserne og klar til at tage imod.

Det er dog tydeligt, at der er flere der følger ind,
når der ikke er en ”i døren”.
Der er enkelte, der bliver vrede, når ledelsen
henvender sig til dem og italesætter reglen om
udeaflevering. Det er svært for medarbejderne at
tilgodese klasserne, selv når forældrene
henvender sig kortfattet til dem med oplysninger.
Det er meget svært for medarbejderne at være
dem, der skal bede forældrene om at overholde
udeaflevering.

https://storemaglebyskole.aula.dk/sites/storemaglebyskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%2018%20-%20Udeaflevering_0.pdf


De fleste af de børn der følges ind på 2. og 3.
årgang, har ofte større problemer med
morgenafleveringen end noget, der kan løses i
døren om morgenen.
Det stiller både forældre og skole i en uhyre
vanskelig situation.
Der er børn der tilbydes morgenhold, men
børnene på morgenholdet er så sårbare, at vi
ikke kan gøre det til ad-hoc tilbud.

Udeaflevering er et godt princip som vi anser som
hjælpsomt og forebyggende for skolefraværet.
Det er succesfuldt, men behovet for at have en
medarbejder/leder ved indgangsdøren er der.

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
Ingen

Beslutning på mødet:
Taget til efterretning

5. Budget 2024 - Orientering om
budgetforlig

Bilag: Budgetforlig

Fremstilling af punktet:
Jens orienterede om, at der er indgået
budgetforlig i Dragør Kommune.
Budgetforliget indebærer ikke nye besparelser på
skoleområdet, der skal dog fortsat tages højde for
de besparelser, der er vedtaget i 2023. Det vil
sige besparelsen på ledelse og
effektiviseringsbesparelsen, disse udgør i alt
750.000 kr. i 2024. Hertil kommer
ESCO-besparelse på lyskilder og udskiftning af
vinduer.

Forliget indeholder derudover beslutninger om:
● At afsætte 200.000 kr. til vision om

folkeskolen
● At der afsættes 5 mio. kr. i alt til

specialområdet og implementeringen af
Dragør modellen

● Lokaler til specialklasserækken
● Styrkelse af økonomistyring
● Internt ledelsestilsyn

https://www.dragoer.dk/media/nhgf0gn5/underskrevet-budgetforlig-2024-2027.pdf


● Ændring i udbuddet af en
behandlingsskole i Dragør Kommune til at
at indgå i et samarbejde med Tårnby
Kommune

Skolen afventer nu at modtage udmelding om
budgettet til skolen, således at der kan skabes
overblik over budgettet for 2024. Budgettet
behandles på januar-mødet i skolebestyrelsen
med henblik på budgetgodkendelse.

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
STM har implementeret ledelsesbesparelsen.
Noget af besparelserne på energi er fjernet.
Der er ikke afsat penge til et 9. spor, men der er
afsat penge til diskussion af vision for skolerne.

Beslutning på mødet:
Taget til efterretning.

6. Høring om udvidelse af svømmehallens
åbningstid

Bilag: Beslutningspunkt i BFKU

Fremstilling af punktet:
Børne-, Fritids- og Kulturudvalget besluttede den
5. oktober 2023 at sende forslag til udvidet
åbningstid i Dragør Svømmehal i høring.

Høringsfrist er fredag den 10. november 2023
kl. 12.00 til mail miel@dragoer.dk

Administrationen har udarbejdet forslag til, at
Dragør Svømmehal udvider sin offentlige
åbningstid mandag, onsdag og fredag – se
nedenstående skema

Nuværende
åbningstid

Forslag til udvidelse
af åbningstid

Mandag 07.00-10.00 07.00-15.00

Tirsdag 08.00-21.00

Onsdag 17.00-20.00 10.00-20.00

Torsdag 08.00-21.00

https://drive.google.com/file/d/1tH3wpyrRCN1rPirC9bPxQMspi3Ppar9p/view?usp=sharing
mailto:miel@dragoer.dk


Fredag 07.00-10.00 07.00-15.00

Lørdag 08.00-14.00

Søndag 08.00-14.00

De foreninger og skoler, som på nuværende
tidspunkt har tildelt tid i
svømmehallen/varmvandsbassinet vil blive
berørt, da de fremadrettet ville skulle dele
svømmehallen med andre brugere. Fx hvis en
forening har fået tildelt alle 6 baner i det store
bassin til foreningsaktivitet, vil disse blive delt, så
3 baner er til offentligheden og 3 baner til
foreningen. Ligeledes vil varmvandsbassinet
skulle deles.

Information om skolens brug af svømmehallen:
Store Magleby Skole anvender svømmehallen
hver mandag kl. 10.00-11.30 til
svømmeundervisning. Det er utilstrækkeligt for
skolen at dele svømmehallen med eksterne
brugere, da det vil medføre, at
svømmeundervisningen ikke kan gennemføres.
Samtidig er det uhensigtsmæssigt at
omklædningen deles med f.eks. pensionister af
hensyn til elevernes oplevelse af
omklædningssituationen. Det er skolens
vurdering, at dette i sig selv vil medføre konflikter
mellem brugerne og vigtigst af alt afskrække
elever fra at deltage i svømmeundervisning og
tilhørende omklædning.

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
Forældrerepræsentanterne var ikke enige i de
udfordringer, skolen fremlagde vedrørende
problematikker omkring mængden af baner, der
er til rådighed for skolen og problematikken om
deling af badefaciliteter med eksterne brugere.

Der står i høringsmaterialet, at omklædningen
kan deles op, men badet skal stadig deles.
Hvis klasserne ikke kan være der på en gang,
skal det anføres tydeligt i høringssvar.
Vi ved ikke, hvem børnene er sammen med i
omklædningen.



De 3 4. klasserne skiftes til at svømme.
Skolens lærere har bassinprøve, hvis de
underviser i svømning.
Svømmeundervisningen er fra uge 43 og til
påske.
Måske kunne der stå i åbningstiderne, at der i
pågældende periode også er skolebørn i
svømmehallen.
Vilkårene for svømmeundervisning bliver
dårligere, når der kun er et halvt bassin.
Måske kunne hallen deles 4/2.
Måske kunne skolernes svømmetid friholdes.

Beslutning på mødet:
Camilla skriver høringssvar.

7. Lejrskoler arrangeret af skole såvel som
forældre

Bilag: Princip om lejrskoler

Fremstilling af punktet:
Punktet er ønsket på mødet i oktober til
behandling på dette møde.

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
Det er dejligt, hvis forældre kan arrangere en
ekstra tur, men problematisk, hvis kun nogle
klasser kommer afsted, fordi forældrene ikke kan.
Desuden kan betalingen skabe pres.
Lærerne kan også komme under pres for
deltagelse.
En forlænget weekend kunne måske være nok.
Ekstra ture er et privat anliggende.
Lærene skal ikke have forpligtelser over for
forældrearrangerede ture.
Ekstra ture skal underbygge klassens sociale
trivsel, hvis der skal gives en fridag.

Beslutning på mødet:
SB besluttede, at forældrearrangerede ture i
skoletiden ikke kan lade sig gøre.
Den 6. klasse, der har arrangeret en tur undtages
for beslutningen.

8. Eventuelt Jens vil vise den næsten færdige
afrapporteringen til kvalitetssamtalerne på
kommende møde.

https://storemaglebyskole.aula.dk/sites/storemaglebyskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%2015%20-%20Lejrskoler%20og%20tema-forl%C3%B8b_0.pdf


SB-mødet den 23/11 flyttes til den 28/11.

9. Godkendelse af referatet Kommentarer til referatet sendes til Jens senest
mandag kl. 12.00.


